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Ruszyła budowa ogromnego 
centrum handlowego
\\\ MYSIADŁO 

Jeszcze w wakacje ruszyła 
budowa nowego kompleksu 
handlowo-usługowego przy 
ul. Puławskiej w Mysiadle. 
Inwestor podał, kiedy nastąpi 
otwarcie parku handlowego. 

W wakacje wyłoniono general-
nego wykonawcę obiektu, któ-

rym została firma Mirbud, a w sierpniu 
inwestor – spółka ED SAN III Sancak 
– zgodnie z harmonogramem inwesty-
cyjnym, rozpoczęła budowę komplek-
su handlowo-usługowego. 
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Jak podkreśla inwestor, to największy obecnie realizowany kompleks handlowy 
na MazowszuAwantura o billboard 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Chaos reklamowy to stały element scenerii polskich miast 
i miasteczek. Jak informują eksperci Deloitte, przez prawie 
osiem lat obowiązywania przepisów, do końca ubiegłego roku 
uchwały krajobrazowe przyjęły jedynie 64 gminy. W tej grupie 
jest Konstancin-Jeziorna. 

Ze względu na uzdrowiskowy charakter gminy, jej władze zdecydowały  
o całkowitym zakazie umieszczania reklam w przestrzeni publicznej
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\\\ GÓRA KALWARIA 

4 września nie tylko rozpoczął 
się rok szkolny 2023/2024, 
ale także dokonano 
symbolicznego wbicia łopaty 
pod rozbudowę szkoły  
w Czaplinku. 

W tym wyjątkowym wydarzeniu 
wzięli udział burmistrz Arka-

diusz Strzyżewski, wykonawca inwe-
stycji Dariusz Żak, radny Zbigniew 
Adamczyk, przewodnicząca Komisji 
Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej 
Rady Miejskiej Iwona Książek, prze-
wodnicząca rady rodziców w szkole 
Katarzyna Nowak oraz dyrektor Beata 
Kaczmarczyk. 

– Spełnia się wielkie marzenie ma-
łej szkoły – mówiła, dziękując burmi-
strzowi i Radzie Miejskiej Góry Kalwarii 
gospodyni. 

Arkadiusz Strzyżewski pochwalił 
rodziców uczniów i nauczycieli, którzy 
dopingowali i mobilizowali urzędni-
ków do działań. 

– Cieszę się razem z państwem, 
że ostatnia szkoła w gminie, która nie 
ma sali gimnastycznej, w końcu się jej 

doczeka. Oczywiście, żeby było lepiej, 
będzie trzeba trochę się przemęczyć. 
Po nowym roku ekipa budowlana roz-
pocznie remont części starego budynku 
– zapowiedział burmistrz. 

W szkole powstanie nowoczesna 
sala gimnastyczna, przebieralnie wraz 
z zapleczem sanitarnym, specjalne 

pomieszczenie dla instruktorów oraz 
magazyn sprzętu sportowego. W szko-
le dodatkowo powstaną dwie sale lek-
cyjne z zapleczami, kotłownia, pokój 
pielęgniarki, pedagoga i nauczania in-
dywidualnego. 

Koszt inwestycji to ponad 10 milio-
nów złotych. Koniec inwestycji nastąpi 
na początku 2025 roku. 

Katarzyna Kowalska

\\\ GÓRA KALWARIA 

Ulicami Góry Kalwarii przeszła 
kolorowa Parada Seniorów. 
Wydarzenie zorganizowane 
zostało przez Urząd Miasta 
i Gminy pod hasłem „Góra 
Aktywnych Seniorów” 
przy wsparciu finansowym 
województwa mazowieckiego.    

B yło kolorowo, głośno a co najważ-
niejsze bardzo wesoło. Impreza 

rozpoczęła się w ogrodzie miejskim, 
gdzie uczestnicy wzięli udział w war-
sztatach tworzenia masek. 

Po godzinie 16. Parada Seniorów 
ruszyła z ulicy Księdza Z. Sajny, następ-
nie przeszła Dominikańską, Porucznika 
Białka, żeby znów wrócić do punktu 
wyjścia. 

Seniorzy, maszerując, śpiewali 
„Niech Żyje Bal” i tańczyli z kolorowymi 
parasolkami, co wzbudziło ogromne i 
bardzo pozytywne reakcje mieszkań-
ców Góry Kalwarii. 

– Fajnie to wygląda naprawdę. To 
bardzo dobrze, że takie imprezy są or-

ganizowane dla nas. Sama jestem se-
niorką, co prawda nie idę w paradzie, 
bo mam inne obowiązki, ale może 
kiedyś się przyłączę. Brawo seniorzy 
z Góry Kalwarii! – kibicowała miesz-
kanka miasta. 

– Ja nawet nie wiedziałem, że takie 
imprezy starsi mieszkańcy organizu-
ją. Jestem pod wrażeniem ich energii 

i pozytywnego nastawienia. Dobrze 
wiedzieć, kiedyś też będę seniorem jak 
każdy z nas i mam nadzieję, że będę 
tak wspaniale nastawiony do życia, jak 
ci wszyscy uczestnicy parady. Proszę 
popatrzeć, nawet moje dzieci chcą się 
przyłączyć – komentuje wydarzenie 
uśmiechnięty mieszkaniec gminy. 

Parada Seniorów zakończyła się na 
terenie Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Górze Kalwarii, gdzie zorganizowano 
dla wszystkich poczęstunek i potań-
cówkę. Uczestnicy wydarzenia oraz 
goście bawili się do wieczora. 

– Ja nie czuję się ani emerytką, ani 
seniorką po prostu jestem sobą i cieszę 
się tym, co mam. To wspaniały dzień! – 

mówi z entuzjazmem seniorka z Góry 
Kalwarii. 

W Górze Kalwarii od 16 lat działa 
bardzo aktywnie Uniwersytet Trzecie-

go Wieku, który powstał jako pierwszy 
w powiecie piaseczyńskim. Jego celem 
oprócz poszerzania wiedzy, jest przede 
wszystkim aktywizacja seniorów.

Poza tym od 7 lat funkcjonuje 
Gminna Rada Seniorów, która została 
powołana przez lokalny samorząd. 

Starość nie musi kojarzyć się ne-
gatywnie, wystarczy wspierać środo-
wisko seniorów i dać im przestrzeń, 
którą z całą pewnością wykorzystają 
w 100 procentach. Jak bardzo ważna 
jest taka aktywizacja, potwierdzili to 
seniorzy z Góry Kalwarii. Czekamy na 
więcej takich wydarzeń i zachęcamy 
wszystkich do brania czynnego udziału.

Tekst i zdjęcia 
Katarzyna Kowalska
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Rusza rozbudowa 
szkoły w Czaplinku

W Górze Kalwarii od 16 lat działa bardzo aktywnie Uniwersytet Trzeciego 
Wieku, który powstał jako pierwszy w powiecie piaseczyńskim

Seniorzy, maszerując, śpiewali „Niech Żyje Bal” i tańczyli z kolorowymi  
parasolkami, co wzbudziło ogromne i bardzo pozytywne reakcje mieszkańców 
Góry Kalwarii

Seniorzy rządzą. Kolorowa  
parada pełna energii

„Cieszę się razem  
z państwem, że ostatnia 
szkoła w gminie, która  

nie ma sali gimnastycznej, 
w końcu się jej doczeka”

„Ja nawet nie wiedziałem, 
że takie imprezy starsi 
mieszkańcy organizują. 
Jestem pod wrażeniem 

ich energii i pozytywnego 
nastawienia”FO
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\\\ PIASECZNO 

Mieszkańcy Zalesia boją się 
biegających beztrosko  
po ulicach psów rasy 
husky, które miały już 
niejednokrotnie zaatakować 
inne zwierzęta. Ponadto 
skarżą się na skowyt tych 
zwierząt dochodzących  
z działki, na której ma się 
znajdować ok. 18 psów  
tej rasy.

P sy trzymane są na jednej z posesji 
przy ul. Sobieskiego, na której kil-

ka lat temu doszło do likwidacji pseu-
dohodowli kotów perskich. – Kilka 
tygodni temu dwa psy z tej posesji bie-
gały luzem po okolicy. Mimo zgłoszeń 

do straży miejskiej dopiero po sześciu 
godzinach zwierzęta wróciły na pose-
sję – mówi nam jedna z mieszkanek, 
prosząc o anonimowość.  

Jak podkreśla, do takich niekon-
trolowanych spacerów dochodzi regu-
larnie, niejednokrotnie zdarzało się, że 
podczas nich psy atakowały inne zwie-
rzęta. – Wiem, że w ostatnim czasie po-
gryzły dwa koty, jeden niestety tego nie 
przeżył – dodaje kobieta. – Wychodzę 
z dzieckiem na spacer i naprawdę boję 
się, że kiedyś te czworonogi wybiegną 
tak rozjuszone, że zaatakują także i lu-
dzi – dodaje kobieta. 

\\\   Przepisy nie zabraniają
Mieszkańcy mówią również o prze-

rażającym skowycie zwierząt, który 
słychać dniami i nocami. W związku 
z uciążliwościami, jakie ich zdaniem 
powoduje hodowla psów, kilkukrotnie 
zwracali się w tej sprawie do straży 
miejskiej i urzędników oraz służb po-
magającym zwierzętom. 

W sprawie bezpańsko biegających 
zwierząt, z uwagi na ponawiane skargi 
mieszkańców, interpelację złożyła rad-
na Magdalena Woźniak. W odpowiedzi 
na jej pismo miasto poinformowało, 
iż właściciel posesji oświadczył, że na 
ul. Sobieskiego nie prowadzi hodowli. 
Ponadto straż miejska podała, że we-
ryfikowała sposób, w jaki utylizowane 
są odchody zwierząt, należących do 
właściciela posesji i nie wykryto nie-
prawidłowości. 

Jak poinformowało miasto, nie ma 
przepisów określających liczbę zwie-
rząt domowych w jednym gospodar-
stwie. 

\\\   Niebezpieczeństwo  
dla ludzi i zwierząt

– Niestety właściciel tych zwierząt 
nie jest osobą współpracującą – mówi 

Dawid Fabijański z SRS Animal Rescue. 
– Apelujemy do wszystkich właścicieli 
zwierząt, aby pilnowali swoich czwo-
ronogów, bo takie bieganie luzem 
może zakończyć się tragicznie dla 
samego zwierzaka, ale także dla czło-
wieka. Może dojść do potrącenia psa, 
a nawet do wypadku w wyniku próby 
uniknięcia zderzenia ze zwierzęciem. 
Ponadto może dojść do kontaktu z 
innym zwierzęciem, a pamiętajmy, że 
wśród dzikich zwierząt odnotowuje 
się przypadki wścieklizn. Kontakt psa 
z przykładowo chorym na wściekliznę 
lisem może zakończyć się źle również 
dla jego właściciela. Zakażony wściekli-
zną pies może nas ugryźć, nawet choć-
by w zabawie i nawet nie będziemy 
wiedzieli, że nas zakaził – przestrzega  
Fabijański.

Przypominamy, że widząc błąka-
jącego się psa, należy zgłosić ten fakt 
służbom.

Anna Żuber

P onad dwa lata temu uchwała kra-
jobrazowa została przyjęta przez 

Radę Miejską Konstancin-Jeziorna. 
Po dwóch miesiącach weszła w ży-
cie. Zarządzenie wprowadziło zasady 
estetyzacji przestrzeni publicznej. Ze 
względu na uzdrowiskowy charakter 
gminy, jej władze zdecydowały o cał-
kowitym zakazie umieszczania reklam 
w przestrzeni publicznej. Dopuszczone 
zostały jedynie szyldy o określonych 
parametrach na przykład informujące 
o prowadzonej działalności. W przy-
padku strefy A ochrony uzdrowiskowej 
ich powierzchnia nie może przekro-
czyć 3 m kw., a w przypadku stref B i C  
– 5 m kw. 

\\\   Uchwała, uchwałą a...
Sporą część niespełniających norm 

reklam czy szyldów właściciele posesji 
usunęli w momencie wejścia w życie 
uchwały krajobrazowej. Nadal, jednak 
zdarzają się sytuacje, które wymagają 
interwencji urzędników. Tak było w 
przypadku billboardu, który w ubie-
głym tygodniu pojawił się przy rondzie 
Jana Pawła II. 

– Właściciele tablic mieli rok na 
dostosowanie się do nowych przepi-
sów. Jest rok 2023, ponad 2 lata obo-
wiązywania uchwały, a z łatwością 
można naliczyć ponad 20 dużych tab-
lic, reklam, billboardów, które wciąż 

szpecą krajobraz naszego miasta. Co 
najgorsze są wciąż komercyjnie użyt-
kowane, jakby nie istniało prawo! Czarę 
goryczy przelała mi zupełnie nowiut-
ka reklama firmy stomatologicznej z 
Powsina, którą ustawiono na dużym 
billboardzie w samym centrum mia-
sta! Poczułem się, jakby ktoś dał mi 
w twarz! Zupełnie nie rozumiem też 
tego, jak można było w ogóle dopuś-
cić do postawienia tej tablicy. Czy nikt 
tego nie widział? – komentuje Daniel 
Petryczkiewicz lokalny aktywista,  
ekolog. 

\\\   Billboard do likwidacji
Przesłaliśmy zapytanie do burmi-

strza Konstancina-Jeziorny o komen-
tarz w tej sprawie. Już na następny 
dzień otrzymaliśmy odpowiedź. 

– Obecnie na terenie gminy Kon-
stancin-Jeziorna obowiązuje całkowity 
zakaz lokalizacji reklam (z wyjątkiem 
szyldów). Zatem nie ma możliwości 
uzyskania pozwolenia na zlokalizo-
wanie reklamy innej niż szyld. W od-
niesieniu do nośnika reklamowego 
(billboardu), o który Pani pyta, została 
przez burmistrza wydana decyzja na-
kazująca usunięcie nośnika. Obecnie 
sprawa toczy się przed Samorządowym 
Kolegium Odwoławczym – poinformo-
wała Ewa Klimkowska-Sól, kierownik 

Wydziału Planowania Przestrzennego 
UMiG Konstancin-Jeziorna. 

Odpowiedź urzędu zapewne 
ucieszyła wszystkich, którym zależy 
na tym, aby Konstancin-Jeziorna był 
miejscowością zieloną i zachował swój 
uzdrowiskowy charakter. Niestety, są i 
tacy, którzy twierdzą, że reklama jest 
potrzebna, choćby ze względów zarob-
kowych, a robienie z tego problemu to 
burza w szklance wody. 

– Zapomnieliśmy, jak wygląda kra-
jobraz i pejzaż wokół nas. W ekstremal-
nych przypadkach ogromne billboardy 
zasłaniały drzewa, parki, zabytki, hory-
zont! A to jest nasze wspólne dobro! Do 
potencjalnych zwolenników billboar-
dów – problem z reklamą zewnętrzną 
jest taki, że nie da się jej wyłączyć. Je-
stem na nią skazany i do niej zmuszony. 
We mnie nie ma na to zgody. Cieszę się, 
że tak samo myśleli włodarze Konstan-
cina, uchwalając w 2021 jedną z pierw-
szych w Polsce ustaw krajobrazowych 
– mówi Petryczkiewicz.

 Przed konstancińskimi urzędni-
kami kolejne wyzwanie. Za miesiąc 
wybory do Sejmu i Senatu. Komitety 
wyborcze już ruszyły z akcją rozkleja-
nia plakatów swoich kandydatów. Czy 
Konstancin-Jeziorna obroni się przed 
banerowym zalaniem przestrzeni pub-
licznej? 

Katarzyna Kowalska

Uwaga na psy! 
Mieszkańcy  
boją się o swoje 
bezpieczeństwo 

Awantura o billboard dokończenie 
ze str. 1
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\\\ POWIAT 

Ruszył 21. sezon programu 
Nasz Nowy Dom w Polsacie. 
W czwartek mogliśmy  
po raz pierwszy zobaczyć 
Elżbietę Romanowską  
w roli prowadzącej.  
Kolejny odcinek będzie  
z Piaseczna.   

Sezon otworzył 289 odcinek progra-
mu Nasz Nowy Dom. Elżbieta Ro-

manowska wraz z ekipą przyjechała do 
Konina, aby pomóc mamie i jej niepeł-
nosprawnemu synowi. Jakie wrażenia 
po premierze, to zostawiamy już ocenie 
czytelników. 

\\\   Nasz Nowy Dom  
w Piasecznie

My przypomnimy remonty, które 
ekipa programu przeprowadziła w 
naszym powiecie. 14 września Polsat 
wyemituje odcinek, nagrany w Piasecz-
nie w czerwcu. Całkowitą metamorfozę 
przeszedł wtedy dom niepełnospraw-
nego Pana Zbigniewa i jego dwóch 
synów. Elżbieta Romanowska, która 
dopiero debiutowała na planie pro-
gramu Nasz Nowy Dom, przyznała, że 
na planie jest wiele emocji i wzruszeń 
oraz momentów refleksyjnych. Jednak 
zdecydowanie więcej jest pozytywnej 
energii. 

– Myślę, że te wszystkie remonty, 
które przeprowadzamy i będziemy 
przeprowadzać, mam nadzieję, to są 
takie momenty, dzięki którym ci ludzie, 

którzy naprawdę swoje doświadczyli w 
życiu, i to przykrych bolesnych rzeczy, 
mogą odciąć się od tego wszystkiego 
grubą krechą i zacząć żyć od nowa – 
dodała prowadząca program. 

Czy nowo wyremontowany dom 
spodobał się rodzinie, przekonamy się 
za kilka dni. 

\\\   Zawitali  
do Góry Kalwarii

Najwyraźniej produkcja programu 
Nasz Nowy Dom postawiła na rodzi-
ny w naszym powiecie, ponieważ dwa 
tygodnie później ekipa zawitała do 
Góry Kalwarii. Metamorfozę przeszło 
mieszkanie pani Magdy, która samotnie 
wychowuje wnuka Kordiana. 

– Myślę, że te wszystkie remonty, 
które przeprowadzamy i będziemy 
przeprowadzać, mam nadzieję, to są 
takie momenty, dzięki którym ci ludzie, 
którzy naprawdę swoje doświadczyli w 
życiu, i to przykrych bolesnych rzeczy, 
mogą odciąć się od tego wszystkiego 
grubą krechą i zacząć żyć od nowa – 
mówiła Przeglądowi Piaseczyńskiemu 
Elżbieta Romanowska. 

Wizyta Polsatu była dużym wyda-
rzeniem w mieście. Na plan programu 
zawitał nawet burmistrz Góry Kalwa-
rii Arkadiusz Strzyżewski, który przy-
niósł poczęstunek. Jakie wrażenia po 
tym remoncie tego dowiemy się praw-
dopodobnie na przełomie września i 
października. 

Jak poinformował nas jeden z na-
szych czytelników, ekipa programu 
Nasz Nowy Dom ostatnio była widziana 
w Konstancinie-Jeziornie pod jednym 
z bloków na ulicy Jana Sobieskiego. 
Polsat na razie nie zdradza szczegółów 
na temat rodziny, której pomagają. Ma-
my potwierdzenie jednak, że oprócz 
stałej prowadzącej Elżbiety Roma-
nowskiej, na planie widziano architekt 
Martynę Kupczyk i niezastąpionego 
Wiesława Nowobilskiego szefa ekipy  
budowlanej. 

Tekst i zdjęcie
Katarzyna Kowalska

Nasz Nowy Dom – premiera 
odcinka z Piaseczna 

Elżbieta Romanowska, która dopiero debiutowała na planie programu  
Nasz Nowy Dom, przyznała, że na planie jest wiele emocji i wzruszeń  
oraz momentów refleksyjnych

Najwyraźniej produkcja 
programu Nasz Nowy 

Dom postawiła  
na rodziny w naszym 
powiecie, ponieważ  

dwa tygodnie później 
ekipa zawitała  

do Góry Kalwarii

\\\ TARCZYN 

Na początku września 
piaseczyński sanepid wykrył 
bakterie w próbkach wody, 
pobranych z publicznej sieci 
wodociągowej. Przez kilka 
dni mieszkańcy nie mogli 
korzystać z wody z wodociągu 
Tarczyn Dobrowolskiego.   

W oda z wodociągu Tarczyn Do-
browolskiego pobrana z sieci 

wodociągowej w Jeziorzanach, przy ul. 
Spacerowej 19, nie spełniała podstawo-
wych wymagań mikrobiologicznych. W 
wydanym komunikacie sanepid podał, 
że w badaniu, wykonanym 5 września 

w ramach wewnętrznej kontroli, wy-
kryto obecność bakterii grupy coli oraz 
enterokoków. Woda nie nadawała się 
do picia, gotowania czy kąpieli.  

Po kolejnych badaniach, 8 wrześ-
nia sanepid podał, że bakterie zostały 

wyeliminowane i woda nadaje się do 
spożycia. Przypomnijmy, że było to 
kolejne skażenie, do jakiego doszło 
w ostatnim czasie na terenie powiatu 
piaseczyńskiego. W sierpniu z wody z 
kranów nie mogli korzystać niektórzy 

mieszkańcy nie tylko gminy Tarczyn, 
ale także Lesznowola i Prażmów. Wów-
czas również wykryto enterokoki i bak-
terie grupy coli. 

W przypadku spożycia wody z 
bakteriami E. coli może wystąpić bie-
gunka, ale także szereg innych prob-
lemów zdrowotnych. Podobnie jest z 
enterokokami. 

Anna Żuber

Znów wykryli 
bakterie w wodzie

W wodzie wykryto bakterie e.coli oraz enterokoki

Woda nie nadawała się  
do picia, gotowania  

czy kąpieli
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Warszawska Uczelnia Medyczna to 
najstarsza, niepubliczna uczelnia wyższa 
w Polsce, kształcąca studentów od 1991r. 
O wysokim poziomie oferowanej przez 
WUMed edukacji świadczy przyznane 
uczelni prestiżowe wyróżnienie dla Insty-
tutu Kształcenia Podyplomowego Kadr 
Medycznych, który otrzymał Certyfikat 
Akredytacyjny „Studia z Przyszłością”.

– Niezmiennie naszym priorytetem jest 
intensywny rozwój bazy dydaktycznej oraz 
poszerzanie oferty edukacyjnej. Co roku 
unowocześniamy pracownie do praktycz-
nej nauki zawodów medycznych i tych z za- 
kresu nauk o zdrowiu m.in.: pracownie 
umiejętności pielęgniarskich, położniczych  
i ratownictwa medycznego, pracownie wir-
tualnej rzeczywistości medycznej. W tym ro-
ku akademickim otworzymy także Centrum 
Symulacji Medycznej. Inwestycje są kluczo- 
we nie tylko dla funkcjonujących już kie-
runków, ale także dla nowych, na których 
prowadzenie uczelnia wystąpiła do Mini-
stra Edukacji i Nauki – mówi dr Waldemar  
Dębski rektor WUMed.

Uczelnia prowadzi studia licencjackie 
i magisterskie na kierunkach: pielęgniar-
stwo, położnictwo, kosmetologia, die- 

tetyka, jednolite studia magisterskie na 
kierunku fizjoterapia, licencjackie na kie-
runku ratownictwo medyczne a także stu-
dia licencjackie pomostowe na kierunku 
pielęgniarstwo i położnictwo.

Studia prowadzone są w trybie stacjo-
narnym i niestacjonarnym. 

– Zależy nam na wykształceniu profesjo-
nalistów systemu ochrony zdrowia. Nasza 
kadra dydaktyczna to praktycy, doświad-
czeni specjaliści dodatkowo legitymujący się 
dorobkiem naukowym. Co roku rozszerzamy 
portfel współpracujących z nami na rzecz 

studentów, renomowanych podmiotów 
medycznych w Warszawie i na terenie wo-
jewództwa mazowieckiego, oferując tym 
samym studentom możliwość odbywania 
zajęć praktycznych w realiach szpitala czy 
przychodni. – dodaje prof. Joanna Jasiń-
ska, prorektor ds. dydaktycznych i rozwoju 
WUMed.

Atutem uczelni jest także własny kam-
pus: kilkadziesiąt sal wykładowych, ponad 
trzydzieści pracowni specjalistycznych do 
realizacji przedmiotów na wszystkich kie-
runkach, punkt gastronomiczny, zaplecze 
sportowo – rekreacyjne, amfiteatr.

Proponowane przez WUMed opłaty  
za studia na wszystkich kierunkach nadal 
są najniższe na warszawskim rynku edu-
kacyjnym.

Stawiamy na przyszłość, 
czerpiemy z tradycji!

dr Waldemar Dębski, rektor WUMed 

Warszawska Uczelnia Medyczna kończy rekrutację na rok akademicki  
2023/24. Do 30 września potrwają zapisy na kierunki medyczne i te, z zakresu  
nauk o zdrowiu. Podobnie jak w latach ubiegłych zainteresowanie jest ogromne.

San Park Mysiadło tworzyć będzie 
kompleks budynków o łącznej po-
wierzchni najmu około 55 000 mkw. 
Klienci będą mogli zrobić zakupy w bli-
sko 40 sklepach marek wielu branż. Jak 
podkreśla inwestor, kompleks powsta-
je w dogodnej lokalizacji granicząc, 
bezpośrednio ze stolicą, przewidując, 
że dzięki temu z parku handlowego 
korzystać będą nie tylko mieszkańcy 
gmin Lesznowola czy Piaseczno, ale 
także Konstancina-Jeziorny oraz war-
szawiacy. 

Zasadniczą część kompleksu han-
dlowego tworzyć będzie pięć jednopo-
ziomowych budynków z bezpośred-
nim, wygodnym dojściem dla klientów 
od strony parkingu zewnętrznego. W 
trzech z nich mają znaleźć się salony 
lubianych i popularnych marek urzą-
dzone w najnowszych konceptach z 
ofertą produktów dla całej rodziny, wy-
posażeniem wnętrz oraz sprzętem RTV 
i AGD. W dwóch pozostałych klienci 
będą mogli skorzystać z bogatej oferty 
gastronomicznej, w tym wielu brandów 
dotychczas nieobecnych w projektach 
o podobnym formacie. 

W kolejnych wolnostojących bu-
dynkach na terenie kompleksu znajdą 

się także wielkopowierzchniowy hi-
permarket budowlany Castoramy oraz 
dwa salony marek meblarskich.

– Budowa projektu San Park My-
siadło rozpoczęła się zgodnie z naszymi 
założeniami i przekazywanymi przez 
nas wcześniej informacjami. Jesteśmy 
przekonani, że generalny wykonawca 
– firma Mirbud, która posiada wielolet-
nie doświadczenie w realizacji centrów 
handlowych w całym kraju, pozwoli 
nam przekazać do dyspozycji klientów 
nowoczesny, wysokiej jakości obiekt 
tworzony w oparciu o najwyższe stan-
dardy ESG. Zależy nam, by San Park My-
siadło spełniał wszelkie, wciąż rosnące 
wymagania współczesnych klientów 
oraz oczekiwania naszych najemców 
– mówi Jakub Sancak, członek zarządu 
ED SAN III Sancak. 

\\\   Otwarcie w 2024 roku
– Kompleks San Park Mysiadło w 

znacznym stopniu wyróżnia się skalą 
projektu na tle innych realizowanych 
obecnie retail parków w kraju. Cała 
inwestycja zapewni aż 55 000 mkw. 
powierzchni handlowej, co pozwoli 
skupić w jednym miejscu sklepy naj-
większych graczy rodzimego rynku 

retail. Obiekt zapewni też doskonały 
dojazd dla mieszkańców Warszawy 
oraz okolicznych miejscowości. Na te-
renie kompleksu powstaną także dwa 
ronda, które usprawnią bezpośredni 
wjazd na parking oraz nowa droga uła-
twiająca dotarcie do hipermarketu bu-
dowlanego. Cieszymy się, że wszystkie 
atuty San Park Mysiadło dostrzegają 
przede wszystkim najemcy, którzy już 
podpisali umowy najmu oraz z którymi 
obecnie prowadzimy zaawansowane 
rozmowy – dodaje Paweł Materny, wy-
łączny agent komercjalizujący San Park 
Mysiadło.

Jak podkreśla inwestor, to najwięk-
szy obecnie realizowany kompleks 
handlowy na Mazowszu. Otwarcie 
parku handlowego planowane jest w 
III kwartale 2024 roku. 

Budowa parku kosztować będzie 
blisko 70 mln złotych netto. 

Nowe centrum handlowe powstaje 
w sąsiedztwie Selgrosa i OBI Mysiadło. 
Inwestor wybudował już dwa prawo-
skręty do kompleksu z ulicy Puławskiej, 
ale oczywiście z uwagi na stan zaawan-
sowania prac, są one nieczynne.

Anna Żuber

Ruszyła budowa ogromnego 
centrum handlowego

\\\ KOLEJNY WYBIEG DLA PSÓW   
W Górze Kalwarii powstał drugi „plac zabaw” dla psów. Stało się to możliwe 
dzięki prywatnemu darczyńcy. 
Nowy plac dla psów w Górze Kalwarii powstał w parku na skarpie za liceum. 
Wybieg składa się z dwóch sektorów. W jednym z nich czworonogi mogą się swo-
bodnie wybiegać, a w drugim w tak zwanej strefie rekreacyjnej skorzystać ze spe-
cjalnych urządzeń między innymi z łamanych kładek czy obręczy do przeskoków. 
To już drugi taki obiekt, który powstał w Górze Kalwarii. Pierwszy funkcjonuje 
już od ponad roku przy ul. Budowlanych.
Wybiegi dla psów coraz częściej pojawiają się w miastach i gminach. W Warszawie 
powstało takich miejsc już prawie 40. Jednak wraz z ich popularnością pojawiły 
się pytania, ponieważ coraz więcej mówi się o szkodliwości wybiegów dla psów 
i o nieumiejętnym korzystaniu z nich. 
– To wszystko zależy od naszego psa. Jeśli nasze zwierzę nie lubi kontaktu z 
innymi czworonogami lub szybko się denerwuje, nie należy zmuszać go do 
takiej aktywności. Jednak, jeśli psiak jest kontaktowy, to takie miejsce może być 

czymś ciekawym dla niego. Ja mimo wszystko stawiałabym na porządny spacer, 
a na taki plac wpadać okazjonalnie – mówi Marta opiekunka psów i studentka 
psychologii zwierząt. 
Jak radzą behawioryści, dajmy wybór naszemu psu. Jeśli nie przerazi go zamknię-
ty teren, to korzystajmy z takich miejsc, ale mądrze. Obserwujmy nasze zwierzęta 
i reagujmy na każdy objaw stresu. 

\\\ GÓRA KALWARIA 
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\\\ ZŁOTOKŁOS 

Społeczność podstawówki  
w Złotokłosie nie tak zapewne 
wyobrażała sobie rozpoczęcie 
nowego roku szkolnego.  
Po perturbacjach na budowie 
nowej hali sportowej,  
na którą szkoła czeka od lat, 
pojawiły się kolejne problemy. 
Gmina zerwała nawet 
umowę z dotychczasowym 
wykonawcą obiektu.  

D uża i funkcjonalna hala sporto-
wa przy Szkole Podstawowej im.  

M. Fogga w Złotokłosie wciąż pozostaje 
w sferze marzeń. Obiekt miał zostać 
oddany do użytku w 2021 roku, ale 
inwestycję zakłóciła i spowolniła pan-
demia koronawirusa. Na budowie były 
nawet kilkumiesięczne przestoje. 

Placówka, do której uczęszcza po-
nad 600 uczniów, wciąż ma do dyspo-
zycji skromną salę gimnastyczną. Przy 
korzystnej aurze, dzieci ćwiczą też na 
boiskach, ale zdarza się, że lekcje wy-
chowania fizycznego odbywają się tak-
że na korytarzu. Jak bardzo potrzebna 
to szkole inwestycja, było widać także 
podczas ubiegłorocznych uroczystości 
szkolnych, związanych z nadaniem jej 
imienia.

\\\   Umowa rozwiązana
Liczono, że sytuacja zmieni się w 

tym roku i od 4 września dzieci będą 
mogły korzystać z nowej hali sporto-
wej. Tak się jednak nie stało i sytuacja 
ta nie ulegnie zmianie w najbliższym 
czasie. 

Okazuje się, że w ubiegłym tygo-
dniu gmina rozwiązała umowę z wy-
konawcą. – Wykonawca nie dotrzymał 
wyznaczonego terminu na realizację 
określonego harmonogramu prac. 
Warto zauważyć, że termin realizacji 
zadania był już wydłużany, bo zale-
żało nam na tym, by jak najszybciej 
inwestycja się zakończyła, a zmiana 
wykonawcy zawsze wiąże się z prze-
dłużeniem całej inwestycji ze względu 

na kolejne procedury formalne i oczy-
wiście wyższymi kosztami budowy – 
tłumaczy Joanna Ferlian-Tchórzewska, 
rzeczniczka prasowa piaseczyńskiego 
magistratu. – W tej chwili prowadzona 
jest inwentaryzacja wykonanych prac. 
Po jej zakończeniu podejmiemy decyzję 
o sposobie realizacji pozostałych prac. 
Na tym etapie zaawansowania możliwe 
będzie bowiem prawdopodobnie zlece-
nie poszczególnych zadań odrębnym 
wykonawcom – dodała. 

Hala sportowo-widowiskowa w 
Złotokłosie będzie miała 45,60 m dłu-
gości i 36,70 m szerokości, a łączna po-
wierzchnia użytkowa dwukondygna-
cyjnego obiektu wyniesie 2 057 m kw. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

AKTUALNOŚCI

     OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
zawiadamiam, że w dniu  7  września 2023 r. na wniosek Wójta Gminy Prażmów, została wydana 
decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 50/2023 (Nr rej. ARB.6740.1.29.2023.GM) o zezwoleniu 
na realizację inwestycji drogowej polegającej na budowie drogi gminnej 1KDD w Prażmowie, gm. 
Prażmów.
– działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej w liniach rozgraniczających 
projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gmina 
Prażmów, (w nawiasach podano nr działki po podziale: pierwsza działka przeznaczona pod poszerzenie 
pasa drogowego działka po przecinku poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) 
oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. 141805_2 ; Prażmów – obszar miejski: obręb 0021 Prażmów;
dz. ew. nr: 48/9 (48/19, 48/18), 48/8 (48/21, 48/20), 48/13 (48/16, 48/17) 

Z treścią decyzji nr 50/2023 z dnia 7 września  2023 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym   w   Piasecznie,  ul. 
Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia.

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor 
natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza:
• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości,
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi,
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.29.2023.GM       
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 13.09.2023 r.

     OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wydaniu decyzji 

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz.U. z 2023 r., poz. 162) 
zawiadamiam, że w dniu 29 sierpnia 2023 r., na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, ul. 
Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno, została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 47/2023 (nr rej. 
ARB.6740.1.19.2023.AM), o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na: budowie drogi 
gminnej łączącej ul. Gwiaździstą z ul. Budowlaną w Chyliczkach gm. Piaseczno.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– położone w liniach rozgraniczających projektowanych dróg – wchodzące w projektowany pas 
drogowy, drukiem wytłuszczonym – nieruchomości lub ich części planowane do przejęcia na rzecz 
właściwej jednostki samorządu terytorialnego (w nawiasie podano numery działek po podziale, numer 
po przecinku – działka pozostająca przy obecnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości 
numerami:
• jedn. ew. 141804_5; Piaseczno – obszar wiejski: obręb 0009 Chyliczki; 
dz. ew. nr: 32/7, 84/3, 84/5, 23/45, 20/13, 82, 33/2 (33/15, 33/14, 33/16), 28/5 (28/11, 28/10), 28/6 
(28/12, 28/13) , 23/7 (23/49, 23/50), 22/20 (22/31, 22/30, 22/32), 20/30 (20/42, 20/41), 20/31 (20/44, 
20/43), 18/6 (18/21, 18/20), 19 (19/5, 19/6), 21/1 (21/5, 21/6), 20/36 (20/45, 20/46), 22/22 (22/28, 
22/29), 22/21 (22/26, 22/27)
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanych dróg – na których przewiduje się  
budowę lub przebudowę sieci uzbrojenia terenu oraz rozbiórkę istniejących obiektów budowlanych 
nieprzewidzianych do dalszego użytkowania oraz tymczasowych obiektów budowlanych  (w nawiasie 
podano numery działek po podziale):
• jedn. ew. 141804_5; Piaseczno – obszar wiejski: obręb 0009 Chyliczki;
dz. ew. nr: 84/4, 23/15, 28/3, 28/5 (28/10), 28/6 (28/13), 28/7, 23/46, 121, 22/9, 20/11, 20/30 (20/41), 
20/31 (20/43), 22/20 (22/32), 18/6 (18/20), 19 (19/6), 66/24, 80/7, 80/12, 73/7

Z treścią decyzji nr 47/2023 z dnia  29 sierpnia 2023 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno. Kancelaria Architektoniczno-Budowlana od poniedziałku  
do piątku w godzinach 8-16. 

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia. 

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor 
natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza:
• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości,
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi,
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.19.2023.AM      
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 13.09.2023 r.

    

OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Starosta Piaseczyński

stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124 ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997 r. o  gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2023 r., poz. 344 ze zm.),

podaje do publicznej wiadomości informację
o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek PGE Dystrybucja S.A. sposobu korzystania 
z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym położonych w obr. 05-02, m. Góra Kalwaria, 
stanowiących działki ewidencyjne nr nr 3/4, 3/6, 3/8 – przez udzielenie PGE Dystrybucja S.A. zezwolenia 
na założenie i przeprowadzenie przez część ww. działek sieci elektroenergetycznej kablowej SN-15kV.

W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowych 
nieruchomości – do  zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego 
ogłoszenia, do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. 22 756 62 54 
(wew. 138).

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią  przysługujące 
im  prawo rzeczowe do  wnioskowanej nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie administracyjne 
w  trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z pominięciem ww.  
osoby, jako strony postępowania.

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

WZO.6821.35.2023 MB Piaseczno, dnia 6 września 2023 r. 

\\\ ŻABIENIEC 

Mieszkańcy dopytują o figurę 
św. Jana Nepomucena, która 
jest w opłakanym stanie. 
Okazuje się, że sołectwo  
i miasto podejmą radykalne 
kroki, by uchronić ją  
przed dalszą dewastacją. 

Ś w. Jan Nepomucen to czeski kapłan, 
którego mianowano na spowied-

nika żony króla Wacława IV Lancko-
rońskiego, Zofii Bawarskiej. Duchowny 
został osadzony w więzieniu, prawdo-
podobnie za to, że nie chciał zdradzić 
tajemnicy spowiedzi. Następnie miał 
być torturowany, m.in.: podpalany 
żywcem, kłuty, bity, a na koniec pozba-
wiony kleszczami języka i zrzucony z 
obciążnikami w postaci kamieni do 
rzeki Wełtawy.    

Duchownego kanonizował pa-
pież Benedykt XIII. W historii figury, 
prezentującej jego oblicze, można 
doszukać się pewnej analogii. Posąg, 
stojący w pobliżu rzeki Jeziorki, w wy-

niku działań wandali tracił już kończy-
ny, a ok. 10 lat temu odpiłowano mu  
głowę. 

Obecnie figurze brakuje jednego 
przedramienia, natomiast kolumna, na 
której stoi, „ozdobiona” jest licznymi 
bazgrołami. Dookoła porozrzucane są 
puszki i butelki po alkoholu, a także 
rozbite szkło. 

\\\   Przeniosą  
w bezpieczniejsze miejsce

– Naprawdę jest mi wstyd, że to 
tak wygląda – mówi Adam Marciniak, 
sołtys Żabieńca, który od lat opiekuje 
się figurą. – Mimo że udało się zamon-
tować w pobliżu kamerę monitoringu, 
sprawców nie udaje się zarejestrować, 
bo do dewastacji dochodzi najczęściej 
po zmroku. W związku z tym zapadła 
decyzja, że figura zostanie ponownie 
przeniesiona, tym razem jakieś 600 
metrów dalej, do małego parku przy 
stawiku na ul. Rybackiej. Niedawno od-
daliśmy go do użytku. Na pewno będzie 
to lepsze i bezpieczniejsze miejsce – 
dodaje sołtys Żabieńca.

Miasto planuje oddać figurę do 
renowacji do pracowni na Powązkach 
i liczy na dofinansowanie prac. W tej 
sprawie złożyło już niezbędne doku-
menty i czeka na ostateczną decyzję 
konserwatora zabytków.

Św. Nepomucen ma także zyskać 
nową kolumnę. Jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z planem, figura stanie w no-
wym miejscu i w nowej odsłonie jesz-
cze w tym roku. 

Według tradycji ludowej św. Nepo-
mucen chroni pola i zasiewy przed po-
wodzią, dlatego najczęściej jego figurę 
spotkać można w rejonie rzek.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Przeniosą figurę 
św. Nepomucena 

Rzeźba i otoczenie posągu  
wyglądają fatalnie i nie zachęcają  
do odwiedzania tego miejsca

Budowa hali sportowej przy szkole w Złotokłosie ciągnie się od kilku lat

Kolejne opóźnienie na budowie 
nowej hali sportowej
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Święto plonów z tradycjami
Tradycja Tarczyńskiego Owocobrania ma długą historię. To wyda- 

rzenie jest ukoronowaniem sezonu owocowego i okazją do podzię- 
kowania za plony, które daje nam natura.

– Owocobranie jest dla nas czasem radości i podziękowań. Dziś 
dziękujemy Panu Bogu za plony a rolnikom i sadownikom za trud. 
Wczesna jesienna sceneria zachęca nas do refleksji i pochylenia się 
nad tym, jak ważne są relacje międzyludzkie oparte na solidarności  
i współdziałaniu – mówiła Barbara Galicz, Burmistrz Tarczyna.

Mirosław Faliszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarczynie 

zaznaczył, że praca rolników jest bardzo trudna, ale też niezmiernie 
cenna:

– Praca rolników to wielki trud, ale tym bardziej należy ją cenić, 
ponieważ nie tylko jest narażona na zmienne warunki atmosfery-
czne, lecz wymaga także elastyczności i dostosowania się do wielu 
czynników zewnętrznych – mówił. Mirosław Faliszewski dodał, że 
ogromne znaczenia dla tradycji i polskiej tożsamości ma wysiłek, jaki 
polska wieś podejmuje, aby je kultywować.  

Władze samorządowe reprezentowała także Elwira Młoźniak Skar-
bnik Gminy oraz Marcin Kiliański Sekretarz Gminy. Z mieszkańcami 
Gminy Tarczyn spotkał się także Zdzisław Sipiera Poseł na Sejm RP.

Wśród wielu spotkań dożynki mają szczególną wymowę. Na-
jważniejszy w nich szacunek dla przyrody, przywiązanie do ojczystej 
ziemi, a także chęć podtrzymania zwyczajów ojców. To właśnie pols-
ka wieś jest dzisiaj ostoją tych wartości. 

Owocowy konkurs 
na najsmaczniejszą szarlotkę

Jednym z najbardziej oczekiwanych momentów Owocobrania jest 
co roku konkurs na najlepszą szarlotkę. Miłośnicy wypieków, wyko-
rzystując swoje specjalne przepisy, starają się zdobyć tytuł mistrza 
szarlotki Tarczyńskiego Owocobrania. W konkursie oceniany jest nie 
tylko smak, ale także wygląd i kreatywność w prezentacji ciasta. To 
rywalizacja pełna pasji i zaangażowania, ale przede wszystkim oka-
zja do dzielenia się wiedzą i doświadczeniem kulinarnej sztuki. Zwy-
ciężczyniami zostały Panie: Irena Arak z Jeżewic – I miejsce, Dorota 
Michalak z Tarczyna II miejsce Wioleta Wójcik-Cabała miejsce III.

Kosze Dożynkowe:  
wyraz wspólnoty i dzielenia się

Kolejnym wyjątkowym elementem Owocobrania jest konkurs na 
najpiękniejszy kosz dożynkowy. Ustawione pod sceną były wspaniałą 
atrakcją dopełniającą przygotowaną scenerię. Pięknie udekorowane 
stanowiły prawdziwe dzieło sztuki, dodające uroku całemu wydarze-
niu. Każdy z nich był wyjątkowy i oryginalny. Po laur najpiękniejsze-
go sięgnął ten przygotowany przez Sołectwo z Suchodołu. Kolejne 
miejsca otrzymały kosze dożynkowe z Sołectwa Wola Przypkowska  
i Sołectwa Świętochów, wyróżnienie trafiło do Sołectwa Grzędy.

Owocobranie znakiem końca lata
Nie byłoby to prawdziwe pożegnanie lata, gdyby zabrakło na nim 

występów zespołów folklorystycznych. Przecież także muzyka ludo-
wa przekazywana przez pokolenia stanowi bardzo ważny segment 
kultury regionów i całego narodu. Ludowe pieśni śpiewane niegdyś w 
domach podczas długich zimowych wieczorów, były ubarwieniem do 
czasochłonnych kobiecych prac. Dziś możemy cieszyć oczy oglądając 
śliczne stroje, które przemykają niczym feeria barw.  Zespół „Promni” 
pełen pięknych tancerek i przystojnych tancerzy zaoferował uczest-
nikom wspaniałe widowisko. 

Zwieńczeniem wspólnego świętowania był koncert krakowskiego 
zespołu „Szafa Gra”. W jego wykonaniu usłyszeliśmy covery takie jak: 
„Małgośka”, „Daj mi tę noc„ czy „Co mi Panie dasz”. 

Zakończeniem uroczystego dnia była Msza święta odprawiona  
w Kościele pw. Św. Mikołaja BM w Tarczynie, na której dziękowano 
za kolejny rok pracy. 

Tarczyńskie Owocobranie 2023 
– Tradycja, Wspólnota i Smak!

Owocobranie w Tarczynie to jedno z tych wydarzeń, które nie tylko integrują społeczność gminy Tarczyn, ale także celebrują urodzaj  
i obfitość natury. Wrzesień to czas, kiedy przyroda stoi u progu jesieni. Rezygnuje z żywych letnich barw, przybierając melancholijną szatę.  
W tej lirycznej scenerii lokalna społeczność spotyka się, by cieszyć się wspólnie spędzoną chwilą. Dreszczyku emocji dostarczają konkursy  

na najsmaczniejszą szarlotkę i najpiękniejszy kosz dożynkowy. A corocznym rozpoczęciem tego święta jest wręczenie medali i nagród  
najlepszym biegaczom Półmaratonu Tarczyńskiego, który w tym roku miał swoją XII edycję.
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URZĄD MIEJSKI W TARCZYNIE  ul. Juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

Kosze i wieńce dożynkowe zachwyciły pięknem i oryginalnością Burmistrz Tarczyna dziękowała artystom wręczając róże Zespół „Szafa Gra” wykonał wiele wspaniałych utworów

Zespół „Promni” wyśpiewał wspaniałe ludowe widowisko Wyłoniono laureatów konkursów Zwycięzcy XII DAMAK Tarczyn Półmaratonu odebrali nagrody
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz.U. z 2023 r., poz. 162 ze zm.) 
zawiadamia się, że w dniu 6 września 2023 r. na wniosek Wójt Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60,  
05-506 Lesznowola, została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 49/2023 (Nr rej. 
ARB.6740.1.22.2023.MM) o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej rozbudowie ul. 
Żubra i Niedźwiedzia na odcinku od ul. Wojska Polskiego do ul. Gazeli w m. Lesznowola. Klasa drogi 
D, kategoria – gminna,  
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– położone w liniach rozgraniczających projektowanej drogi – wchodzące w projektowany pas 
drogowy (w nawiasie podano numery działek po podziale, numer pogrubiony oznacza działkę do 
przejęcia pod projektowany pas drogowy, działka po przecinku zostaje przy obecnym właścicielu) 
oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
• jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0001 Lesznowola: dz. ew. nr: 248/11 (248/16, 248/17, 
248/15), 284/2 (284/4, 284/3, 284/5), 249/6 (249/14, 249/13, 249/15), 250/6 (250/23, 250/22, 250/24), 
265/21,261/18, 256/39, 404, 324/10, 278, 279/28, 279/23, 280/10, 346, 257/30, 255/7, 265/46, 265/32, 
281/8, 282/8, 283/11, 232/10
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi – nieruchomości przeznaczone 
pod budowę lub przebudowę sieci i innych dróg:
• jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0012 PGR Lesznowola: dz. ew. nr: 11,
• jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0001 Lesznowola: dz. ew. nr: 257/23, 345/2, 281/2, 283/9, 348 

W celu umówienia się lub wysłania uwag proszę powołać się na nr rej. ARB.6740.1.22.2023.
MM Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od 
dnia jej publicznego ogłoszenia. Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego 
doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Ponadto informuję, że zgodnie z art. 18 ust. 1e ww. ustawy o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych w przypadku, w którym dotychczasowy właściciel lub 
użytkownik wieczysty nieruchomości objętej decyzją o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
odpowiednio wyda tę nieruchomość  niezwłocznie, lecz nie później niż w terminie 30 dni od dnia 
doręczenia zawiadomienia o wydaniu decyzji, wysokość odszkodowania powiększa się o kwotę równą 
5% wartości nieruchomości lub wartości prawa użytkowania wieczystego.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.22.2023..MM       
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 13.09.2023 r.

    

OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Starosta Piaseczyński

stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124 ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2023 r., poz. 344 ze zm.),

podaje do publicznej wiadomości informację
o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o.o., 
sposobu korzystania z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym położonej w obr. Tarczyn, 
gm. Tarczyn, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 329/1 - przez udzielenie Polskiej Spółce Gazownictwa 
Sp. z o. o. zezwolenia na założenie i przeprowadzenie przez część ww. działki sieci gazowej średniego 
ciśnienia wraz z przyłączami gazowymi. 

W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowej 
nieruchomości – do zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego 
ogłoszenia, do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. 22 756 62 54 
(wew. 138).

W przypadku następców prawnych niezbędne jest przedłożenie dokumentów potwierdzających 
nabycie spadku po poprzednim właścicielu ww. nieruchomości – Jerzym Lubańskim. 

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią  przysługujące 
im prawo rzeczowe do wnioskowanej nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie administracyjne 
w trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z pominięciem ww. 
osoby, jako strony postępowania.

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

WZO.6821.37.2023 MB Piaseczno, dnia 6 września 2023 r. 

    INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 344 z późn. zm.) informuje, że na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości-
Oferty dzierżawy, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonej do  
oddania w dzierżawę na rzecz dotychczasowego dzierżawcy, dot. cz. działki nr 12/2 z obrębu Linin II  
gm. Góra Kalwaria, na której zlokalizowany jest garaż nr 8/9.

Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 13.09.2023 r. do 04.10.2023 r.  
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni.      

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

    INFORMACJA
Wójt Gminy Lesznowola działając na podstawie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

– o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 344, ze zm.) informuje, że został  
wywieszony w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola oraz na stronie 
internetowej www.lesznowola.pl w zakładce „Ogłoszenia i komunikaty” wykaz części nieruchomości, 
oznaczonej nr ewid.1/250, położonej w obrębie KPGO Mysiadło, przeznaczonej do oddania w najem  
na okres od 01 października 2023 r. do 30 września 2024 r. na rzecz dotychczasowego najemcy.

\\\ GROCHOWA 

W sobotę (9 września) 
odbyła się trzecia edycja 
Piaseczyńskich Zawodów 
Pożarniczych Aniołów 
Floriana. Udział w niej 
wzięło ponad 80 osób 
niepełnosprawnych, 
wspieranych przez strażaków 
ochotników z kilku gmin 
powiatu piaseczyńskiego.  

W tym roku w Piaseczyńskich Za-
wodach Pożarniczych Aniołów 

Floriana udział wzięło ponad 80 osób 
niepełnosprawnych intelektualnie, za-
równo dorosłych, jak i dzieci, a także 
11 jednostek ochotniczych straży po-
żarnych z terenu gmin: Piaseczno, Gó-
ra Kalwaria oraz Konstancin-Jeziorna. 
Przy ich pomocy zawodnicy wykony-
wali zadania, takie same, jakie podczas 
swoich zawodów wykonują profesjo-
nalni strażacy. 

Pomysłodawcą i głównym organi-
zatorem tych wyjątkowych i prawdo-
podobnie jedynych w Polsce zawodów 

pożarniczo-sportowych osób niepełno-
sprawnych jest Tomasz Staniszewski. 
Strażak ochotnik z Chojnowa, który na 
co dzień pracuje w szkole specjalnej w 
Warszawie, przekonuje, że to nie tylko 
świetna zabawa, ale także obopólna ko-
rzyść. – Zawodnicy oswajają się ze stra-
żakami, co może na co dzień pomóc w 
przypadku wystąpienia zagrożenia. Dla 
strażaków kontakt z nimi to również 
nauka jak postępować z osobami nie-
pełnosprawnymi intelektualnie, która 
może okazać się pomocna w realnej sy-
tuacji – tłumaczy Tomasz Staniszewski. 

Do udziału w zawodach niepeł-
nosprawni przygotowują się niemal 
cały rok. – Dla nich każda edycja im-
prezy to są zawody życia – podkreśla 

Tomasz Staniszewski. W tym ważnych 
dla nich dniu towarzyszyli im bliscy, a 
także przedstawiciele lokalnych władz 
oraz Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Piasecznie, jak również 
mieszkańcy. 

– Ogromny wkład w organizację 
wydarzenia leży po stronie rodziców 
osób niepełnosprawnych, którzy przy-
gotowują cukierenkę i prowadzą ją w 
trakcie trwania imprezy, pomagają w 
przygotowaniu toru przeszkód, zapew-
niają obsługę foto. Jesteśmy grupą, każ-
dy ma inne zadania, ale najważniejsze, 
że tworzymy zgraną całość – dodaje 
Staniszewski.

Anna Żuber

\\\ PIASECZNO 

Jarmark Piaseczyński to nie 
tylko liczne kramy handlowe, 
wzorowane na targach 
wielkich z dawnych lat, ale 
także porcja wciągającej 
historii Mazowsza. W niedzielę 
pod hasłem „Żywe dziedzictwo 
– tradycje od pokoleń” odbyła 
się już XVIII edycja tej imprezy. 

J armark Piaseczyński to wydarze-
nie organizowane w ramach Euro-

pejskich Dni Dziedzictwa, będących 
wspólną inicjatywą Rady Europy i Unii 
Europejskiej. Celem EDD jest zainte-
resowanie dziedzictwem kulturowym 
naszego regionu. 

Jarmark Piaseczyński to nie tyl-
ko stragany, wzorowane na targach 
wielkich z dawnych lat. Z roku na rok 
jest ich coraz więcej, tak jak i atrakcji, 
które przybliżają wciągającą historię 
Mazowsza.  

I tak na Szlaku Książąt Mazowie-
ckich, każdy mógł zdobyć rycerską 
sprawność i doświadczyć różnych 
uciech. Jednak rycerski tor przeszkód 
to nie tylko świetna zabawa, ale także 
rywalizacja. – Osoba, która pokona tor 
w najkrótszym czasie, otrzyma tarczę 
z baranem, zrekonstruowaną na pod-
stawie najstarszej znanej pieczęci Pia-
seczna, która znajduje się zbiorach mu-
zeum w Krakowie – tłumaczył Daniel 

Sukniewicz, projektant Szlaku Książąt 
Mazowieckich.  

Rycerze, którzy zdecydowali się 
stanąć w walce o tarczę, musieli m.in.: 
rozbić średniowieczne kręgle, trafić 
pierścieniem w słupek, potem trafić 
szyszkami do worka, następnie stojąc 
na równoważni włócznią trafić w dzika, 
a kończąc wyzwanie, poskromić mazo-
wieckiego smoka. Daniel Sukniewicz 
zapraszał również uczestników jarmar-
ku do sprawdzenia swojego szczęścia w 
mazowieckiej ruletce. Ma ona związek 
z dosyć makabryczną historią Mazow-
sza. – Panie truły panów, nie chcąc się 
narazić na zamknięcie w wieży – tłu-
maczył Sukniewicz, prosząc o wybra-
nie jednej z 48 kart, wśród których 
znajdowało się osiem zawierających 
truciznę. – Przykro mi, od razu zaliczyła 
pani truciznę – dodał. 

Po południu odbyło się przedsta-
wienie związane z wydarzeniami, do 

których doszło w 1536 roku o księżnej 
Annie, która nie chciała oddać Piasecz-
na. Ponadto śmiałkowie walczyli w 
turnieju rycerskim, a chętni poznawali 
herby mazowieckie i je rysowali. 

O muzyczną oprawę wydarzenia 
zadbała Piaseczyńska Orkiestra Dę-
ta, która jako pierwsza wystąpiła na 
scenie, ustawionej na skwerze Kisiela. 
Po niej prezentowali się także Kłoso-
wianki, Mrokowiacy oraz Ania Broda 
z zespołem.

Wystawcy oferowali jedyne w swo-
im rodzaju rękodzieło, w tym wyroby 
z drewna, ceramiki czy wikliny, jak 
również biżuterię. Można było także 
zakupić obrazy oraz skosztować kuchni 
regionalnej. Słoneczna niedziela przy-
ciągnęła tłumy kupujących, którzy na 
Jarmark Piaseczyński przyjeżdżają z 
ościennych gmin, a nawet z Warszawy. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Anioły Floriana znów gasiły 
„pożary”

Jarmark z historią
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Podczas imprezy osoby niepełnosprawne mierzą się w takich samych  
konkurencjach jak profesjonalni strażacy podczas swoich zawodów

    OGŁOSZENIE 
BURMISTRZA MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA

Działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy o gospodarce nieruchomościami z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
(Dz.U. z 2023 r.; poz. 344 z późn.zm.)  Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria podaje do publicznej 
wiadomości wykaz nieruchomości, przeznaczonych do sprzedaży.

1. Góra Kalwaria, obr. 06-01, sprzedaż udziałów w nieruchomości gruntowej oraz lokalu mieszkalnego, 
oznaczonego jako działka nr 75, objętego księgą wieczystą nr WA1I/00026068/2 na rzecz 
dotychczasowego najemcy.

Termin do złożenia wniosku przez osoby, którym przysługuje pierwszeństwo w nabyciu nieruchomości 
na podstawie art. 34 ust. 1 pkt. 1 i 2 w/w ustawy wynosi 6 tygodni od dnia wywieszenia wykazu. 
Ogłoszenie wywiesza się na tablicy ogłoszeń tut. Urzędu, w prasie lokalnej oraz na stronie internetowej 
Urzędu Miasta i Gminy: www.bip.gorakalwaria.pl w dniach od  13.09.2023 r. do 25.10.2023 r.
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Ile pieniędzy wydamy na zakup wypraw-
ki szkolnej w tym roku? Jak wynika z bada-
nia przeprowadzonego przez PayPo, 34% 
Polaków chce przeznaczyć na ten cel od 251 
do 500 zł na jedno dziecko, 20% deklaruje 
zakupy do 750 zł, a 12% uważa, że zamknie 
się w kwocie 1000 zł. Jeśli weźmiemy pod 
uwagę zakupy dla dwójki czy trójki uczniów, 
koszty znacznie wzrosną. Jak możemy je 
zminimalizować?

Wydaje się, że to już ostatni dzwonek na 
kompletowanie wyprawki do szkoły. Od 
czego zacząć? Lista zakupów może nie mieć 
końca, jednak dobrze ją wykonać – ułatwi 
to lawirowanie pomiędzy sklepowymi pół-
kami i wyeliminuje wkładanie do koszyka 
wszystkiego, co wpadnie nam w oko. Po-
równajmy także ceny artykułów szkolnych 
w różnych sklepach – czasem możemy trafić 
na atrakcyjne promocje. Przed wybraniem 
się na zakupy zróbmy także rekonesans 
wśród przyborów z zeszłego roku – być mo-
że szafki skrywają niezapisane zeszyty albo 
nową paczkę kredek czy flamastrów? Zrób-
my z nich pożytek w myśl zasady less waste 
– nie kupujmy nowych produktów, skoro 
możemy wykorzystać te, które już mamy. 

Przybory, podręczniki, odzież i obuwie, 
to podstawa, ale też nie wszystkie elementy 
wyprawki szkolnej. Sporą część naszego bu-
dżetu przeznaczamy na stworzenie dobrych 
warunków do nauki. Szczególnie wtedy, 
gdy nasza pociecha dopiero zaczyna przy-
godę ze szkołą lub wchodzi w kolejny etap 
edukacji. Wówczas czeka nas jeszcze organi-
zacja pokoju i miejsca do nauki. Na szczęście 
część z tych elementów można przygotować 
samodzielnie, niższym kosztem.

– Bałagan na biurku nie jest sprzymie-
rzeńcem efektywnej nauki – dzieci nie mogą 
znaleźć tego, czego potrzebują, trudniej im 
skoncentrować się na zadaniu i często od-
rywają się od nauki. Dlatego warto zadbać 
o dobrze zorganizowaną przestrzeń, wy-
pełniając ją porządkującymi organizerami. 
Zanim wydamy większą sumę na gotowe 
zestawy, warto przygotować je samodziel-
nie. To nie tylko ulga dla budżetu, ale też 
szansa na weryfikację, czego tak naprawdę 
potrzebuje młody uczeń i jak mądrze zor-
ganizować jego miejsce do nauki – mówi 
Marta Krokowicz, związana z marką Paclan 
i dodaje: przy sprytnej organizacji biurka 
świetnie sprawdzają się... foremki do piecze-
nia – papierowe lub aluminiowe. Uniwersal-
na, podłużna forma daje wiele możliwości 
– możemy wykorzystać je jako przegródki 
z kredkami, flamastrami czy linijkami lub 

mniejszymi akcesoriami. Poza tym są na tyle 
elastyczne, że możemy je pociąć na mniej-
sze kawałki i stworzyć odpowiednie wielko-
ści, ale jednocześnie na tyle sztywne, że po-
mogą zachować porządek na biurku lub w 
szufladach. W poszukiwaniu pomysłowych i 
niedrogich rozwiązań warto zacząć od tego, 
co już mamy w domu. Przykładowo, zamiast 
kupować gotowy kosz na biurko, możemy 
go zrobić z dowolnej doniczki lub osłonki, 
do której włożymy mały worek na śmieci. 
W tej roli idealnie sprawdzają się nasze wo-
reczki na pieluszki – ich rozmiar świetnie 
dopasuje się do wielkości doniczki, a wyrzu-
canie śmieci będzie mniej problematyczne.

Rodzice często głowią się, w co zapako-
wać drugie śniadanie dla dziecka? W koń-
cu oprócz klasycznych kanapek często w 
śniadaniówce pojawiają się cząstki owoców, 
warzywne słupki czy zbożowe batoniki. 
W sprzedaży znajdziemy różne pojemni-
ki i lunch boxy, ale niestety ich ceny mo-
gą przyprawić o zawrót głowy, zwłaszcza  
w gąszczu pozostałych wydatków.

– To zrozumiałe, że dzieci nie chcą jeść 
zdeformowanych kanapek albo czyścić ze-
szytów z resztek rozgniecionych owoców, 
które „fruwały” po plecaku, dlatego jako ro-
dzice powinniśmy zadbać nie tylko o to, aby 
drugie śniadanie było pożywne, ale także 
przetrwało szalony czas szkolnych przerw. 
Alternatywą dla drogiego i często mało po-
ręcznego lunch boxa są woreczki strunowe 
lub z zamknięciem ZIP. Taka torebka pozwoli 
na łatwe otwieranie i zamykanie, a dzięki 
szczelności opakowania nie musimy się 
martwić, że sok z owoców przedostanie się 
do plecaka. Dodatkowo strunowe torebki są 
wielokrotnego użycia, dlatego wystarczy je 
umyć i wysuszyć, aby były gotowe na kolej-
ny dzień – mówi Marta Krokowicz, Brand 
Manager marki Paclan i dodaje: wiemy, że 
jemy też oczami, dlatego tworząc woreczki 
do naszej oferty, dbaliśmy o to, by nie były 
nudne. Te w ofercie Paclana są kolorowe, 
mają urocze nadruki z różnymi zwierzętami 
i są opatrzone angielskimi napisami, dzięki 
czemu z powodzeniem mogą tymczasowo 
lub na stałe zastąpić lunch box.

Przygotowując się do skompletowania 
wyprawki dla ucznia pamiętajmy, że nie 
zawsze drogo oznacza dobrze, a czasem 
tańsze produkty czy pomysłowe alternaty-
wy mogą okazać się strzałem w dziesiątkę. 
Nie tylko dla naszego portfela, ale także sa-
mych uczniów, którzy będą się od nas uczyli 
kreatywności i racjonalnego podejścia  
do zakupów.

Powrót do szkoły 
– budżetowo i z pomysłem!
Dziś szkolna wyprawka to o wiele więcej niż zestaw podręczników,  
przybory i odzież na lekcje wf-u. Dlatego zarówno końcówka  
wakacji, jak i początek września mogą oznaczać dla rodziców  
spore wydatki. Co zrobić, aby powrót do szkoły nie obciążył mocno  
naszego portfela, a dał uczniowi wszystko, czego potrzebuje  
do dobrego startu? Sprawdź nasze tipy!
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\\\ KRAJ 

Wraz z rokiem szkolnym 
powróciły niebezpieczne 
wyzwania wśród dzieci. 
Beztroska wakacyjna 
skończyła się, młodzi ludzie 
szukają innego sposobu  
na urozmaicenie codzienności. 
Niestety często wybierają 
niebezpieczne gry.  

U cieczka z domu na kilkadziesiąt 
godzin, omdlenia poprzez nie-

dotlenienie, czy ogniowa wróżka. W 
sieci pojawiły się nowe niebezpieczne 
wyzwania. Policja wraz z organizacja-
mi zajmującymi się bezpieczeństwem 
dzieci apelują do rodziców o czujność. 

\\\   Mózg nastolatka  
to plac budowy

Niestety w internecie młodzi ludzie 
bez problemu znajdą informacje o no-
wych, tak zwanych „Challenge”. Chęć 
spróbowania czegoś niebezpiecznego 
jest na tyle silna, że szybko angażują 
się w grę, która może doprowadzić do 
tragedii. 

– Mózg nastolatka przypomina 
trochę plac budowy. Na co dzień prze-
żywają podsycane hormonami stany 
rozgorączkowania, kruchości, często 
nadmiernie, koncentrując się na sobie, 
sprawiając wrażenie samolubnych i 
obojętnych na innych – mówi psycho-
log Sylwia Kowalska-Drozd.

 Nawiązywanie przyjaźni, dosto-
sowanie się i poczucie przynależności 
może być codziennym wyzwaniem 
dla młodych ludzi. Internet to miejsce, 
gdzie mogą poczuć się potrzebni, a 
wręcz doceniani. Zazwyczaj, niestety 
po drugiej stronie jest ktoś, kto nie ma 
uczciwych zamiarów. 

– Z każdej strony młody człowiek 
jest poddawany naciskom od doro-
słych, rówieśników i mass mediów, 
niekiedy wręcz zmuszany przez nich do 
dokonywania określonych wyborów, co 
wiąże się z kolei z ryzykiem popełnia-
nia błędów. Te wszystkie zmiany mogą 
przerastać dziecko, ale byłoby dobrze, 
żeby nie przerastały rodziców – mówi 
Kowalska-Drozd. 

Psycholog dodaje, że czasy nasto-
letnie to ścieranie się dwóch głównych 

kluczowych sił. Z jednej strony życia, ra-
dości, zmysłowości, a z drugiej śmierci, 
rezygnacji, negatywizmu. Zatem takie 
wyzwanie – challenge, które dotyka 
bycia „na krawędzi”, będzie cieszyć się 
popularnością u młodzieży, a u nas do-
rosłych wywoływać przerażenie. 

\\\   Kontrola,  
kontrola, kontrola

– Młodzież, po pierwsze, żyje te-
raz w świecie permanentnej kontroli. 
Kontrola na telefonie, wirtualny dzien-
nik, gdzie niektórzy rodzice obsesyj-
nie sprawdzają każdy alert. Udział w 
challenge’u daje młodzieży poczucie, że 
mogą sami coś kontrolować, mogą po-
czuć się wolni – mówi Kowalska-Drozd.

Najnowszy pomysł „48 Challenge”, 
przed którym ostrzega policja, to gra, 
która zachęca młodzież do 48-godzin-
nej ucieczki. Gracz musi upozorować 

swoje zniknięcie, im więcej osób bę-
dzie go szukać, tym więcej punktów 
zdobędzie. 

– Wyzwania są budowane na tech-
nikach manipulacji i wywierania wpły-
wu. W przypadku „48 challenge” działa 

między innymi reguła zaangażowania i 
konsekwencji. Tym regułom ulegamy 
wszyscy, nie tylko młodzież. Dodat-
kowo w czasie dorastania i wczesnej 
adolescencji istnieje silna potrzeba 
separacji od rodziców, na rzecz grupy 
rówieśniczej, co jest jak najbardziej 
rozwojowe. Natomiast łatwo tym argu-
mentem pozyskać młodzież do działań 
autodestrukcyjnych – tłumaczy psycho-
log Sylwia Kowalska-Drozd. 

Ze względu na niebezpieczne treści 
tych wyzwań nie będziemy powielać 
ich opisów, ale wraz z policją apeluje-
my, gdy pojawi się słowo „challenge”, 
bądźmy czujni i rozmawiajmy z dziećmi 
o tym, co niebezpieczne. 

Katarzyna Kowalska

Uwaga rodzice! Powraca „challenge” 
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Wyzwania są budowane 
na technikach manipulacji 

i wywierania wpływu
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 DAM PRACĘ 

OCHRONA GRODZISK MAZ./NATOLIN. 
Poszukujemy osób z orzeczeniem o nie-
pełnosprawności do pracy. Nie wymaga-
my doświadczenia. Tel. 882 825 886 

Zakład mięsny zatrudni: produkcja,  
pakownia, magazyn, tel. 606 259 458

Pracowników do serwisu urządzeń  
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia tel. 601 923 395 

Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36

Zatrudnię cukiernika/mężczyznę.  
Zmiana dzienna. Cały lub pół etatu.  
Raszyn 606 32 89 63

Zatrudnię do kwiaciarni  
w Jazgarzewie, mile widziane  

doświadczenie, poczucie estetyki  
i sprawność manualna  

tel. 502 919 782 

Zatrudnię pracownika porządkowego/
placowego, tel: 601241403 

Pracownik fizyczny (ogrody, kostka) 
okolice Piaseczna, tel. 511 126 841

Sprzątanie w szkole 3/4 etatu 
227568337 

Przyjmę do pracy ślusarza - spawacza, 
pomocnika ślusarza - spawacza  
oraz pomocnika mechanika, okolice 
Tarczyna, tel. 604 626 444  

SZUKAM PRACY  

Wykonam renowacje budynków  
i ogrodzeń oraz prace stolarskie,  
Piaseczno i okolice, 510179049,  
post@emykin.com

KUPIĘ  

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

SPRZEDAM  

Łóżko 140x200 z materacem i inne 
meble tel. 667 254 932 

Drewno opałowe, tel. 602 770 361,  
791 394 791    

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI.  

TEL. 501624562 

Pozwolenia na użytkowanie dla starych 
domów. Legalizacje samowoli budowla-
nych sprzed lat, tel. 695 451 655 

Izolacje i docieplenia fundamentów.  
Solidna, rodzinna firma z dużym 
doświadczeniem. Tel- 572 252 125 

Zatrudnię lakiernika dorywczo,  
mile widziany emeryt tel. 605 544 943

Pompy Ciepła - Niskie Koszty,  
Wysoki Komfort!  

Zadzwoń + 48 664 485 039  
i umów się na bezpłatną konsultację. 

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163  

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046

Wycinka drzew, pielęgnacja zieleni.  
Tel. 507 024 333 

Malowanie, drobne remonty  
tel. 502 065 154

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Hydraulik - złota rączka tel. 733 159 220

Świadectwa Charakterystyki  
Energetycznej tel. 502 048 125 

Kominiarz tel. 500 214 632 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

USŁUGI KOPARKO-ŁADOWARKĄ,  
TEL-516 231 786 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

Elektryk tel. 666 890 886 

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        

Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Dachy - naprawy, papa termozgrzewalna, 
tel. 502 473 605

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Wykopy minikoparką, przyłącza  
elektryczne, tel. 510 225 945

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dekarskie, montaż dachów, rynny,  
obróbki, naprawa dachów,  
tel. 739 61 61 25 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738   

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię działkę -budowlaną, usługową, 
rolną, siedlisko do 20 km od Piaseczna. 
Tel. 797 231 465 

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM 
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828

Kupię udział w nieruchomości 
513484273       

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053     

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623

400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ GRAWITACJA Z MEDALAMI W SZWECJI   
Wspaniały triumf w tańcu sportowym! Julia Borowiecka z Grawitacji Pia-
seczno wywalczyła dwa medale mistrzostw Europy!
Jeszcze przed wakacjami zawodniczka Grawitacja Sport Academy zachwyciła 
wszystkich na międzynarodowych zawodach tańca. W czerwcu Julia świętowała 
zdobycie tytułu wicemistrzyni świata w kategorii solo disco dance adults 1b pod-
czas rywalizacji w Czechach. Niedługo później reprezentantka piaseczyńskiego 
klubu po zaciętej walce zakwalifikowała się do ścisłego finału i wywalczyła srebro 
w kategorii disco dan-
ce freestyle solo female 
adults. Dwa medale na 
mistrzostwach świata 
stanowiły wspaniałe 
osiągnięcie, a Julia nie 
zamierzała się zatrzy-
mywać.
Nowy sezon to nowe 
wyzwania i… kolejne 
niesamowite triumfy! 
Od 7 do 10 września 
w szwedzkiej miejsco-
wości Orebro trwały 
Mistrzostwa Europy 
IDO. To turniej, który 
przyciąga najlepszych 
specjalistów w tej dy-
scyplinie sportu z ca-
łego Starego Kontynentu. Julia Borowiecka pokazała ogromne umiejętności  
i dwukrotnie stanęła na podium.
W kategorii solo disco dance adults 1b udało jej się sięgnąć po złoty medal. 
Mistrzyni Europy pokonała Olenę Pohoidash z Ukrainy oraz Sofie Bjerknes Lar-
sen z Norwegii. Ponadto zawodniczka Grawitacji została drugą wicemistrzynią  
w kategorii solo disco freestyle adults. Złoto zgarnęła Mette Palkoranta z Finlandii, 
zaś srebro Nadine Åneby Carlsen z Norwegii.
Wielkie gratulacje dla Julii Borowieckiej i jej trenerki Urszuli Strzeżek! Ponadto 
brawa za świetne występy dla Marty Romanko, Edyty Grzymkowskiej i Mai Jasio-
nek, które również reprezentowały Grawitację na mistrzostwach.

\\\ PIASECZNO 

\\\ GÓRA KALWARIA 

Niesamowity mecz Korony 
Góra Kalwaria! Podopieczni 
trenera Szymona Boreckiego 
po 4 meczach zajmują fotel 
lidera tabeli.  

P oczątek sezonu A-klasy w wykona-
niu Korony Góra Kalwaria nie mógł 

być bardziej udany. Spadkowicz z ligi 
okręgowej wzmocnił swój skład wie-
loma piłkarzami znanymi z lokalnych 
boisk i w każdym starciu pokazuje, że 
celuje w powrót na wyższy szczebel 
rozgrywkowy.

Ekipa z Góry Kalwarii na inaugu-
rację pokonała u siebie 1:0 KS SEMP 
Warszawa, a następnie rozgromiła 6:1 
na wyjeździe UKS Tarczyn i ponownie 
zdobyła mnóstwo bramek – tym razem 
na własnym stadionie z FC Lesznowola 
(8:0). 15 goli w 3 meczach to średnio 5 
trafień na starcie – w sobotę 9 września 
zawodnicy w żółto-czerwonych bar-
wach przekroczyli tę liczbę.

Derby od zawsze rozgrzewają 
serca kibiców – niezależnie od tego, 
czy mowa o rywalizacji najlepszych 
zespołów w kraju, czy tych występują-
cych na szczeblu lokalnym. Spotkanie 
Korony z Nadstalem Krzaki Czaplin-
kowskie rozgrywane na obiekcie tej 
drugiej drużyny to prawdziwy festiwal 

strzelecki piłkarzy trenera Szymona 
Boreckiego. Aż 4 gole ustrzelił będący 
w fantastycznej formie Andrzej Czerw. 
Po 1 bramce dołożyli z kolei: Adrian 
Antosz z rzutu karnego, Filip Jadacki 
oraz Tomasz Folwarski. Beniaminka z 
Krzaków Czaplinkowskich stać było 
tylko na honorowe trafienie autorstwa 
Krystiana Zarzeckiego.

Po 4 spotkaniach A-klasy Korona 
Góra Kalwaria zajmuje pierwsze miej-
sce w ligowej tabeli, mając na swoim 
koncie komplet punktów. Druga jest 
posiadająca 2 oczka mniej Jedność 
Żabieniec, a trzecie SRS Zamienie (9 
punktów). W niedzielę 17 września 

o godzinie 16 w Górze Kalwarii lider 
zmierzy się z Kosą Konstancin.

Klub z Góry Kalwarii od początku 
aktywnie działał na rynku transfero-
wym. Do zespołu dołączyli między 
innymi: pomocnik z Orła Baniocha Ar-
kadiusz Górecki, doświadczony obroń-
ca z RKS Mirków Damian Folwarski, 
urodzony w 1999 roku bramkarz Ra-
dosław Wąszewski, 19-letni defensor 
Bartosz Traczyk, były gracz takich klu-
bów jak Polonia Warszawa czy KSZO 
Ostrowiec Świętokrzyski Karol Worach, 
a także środkowy pomocnik, również z 
RKS Mirków, Jakub Biernacki. 

Rafał Lipski

Pogrom w derbach gminy

Radość zawodników Korony Góra Kalwaria po wygranej w derbach
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